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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor fognak a felsőoktatási hallgatók olyan mértékű 
támogatást kapni, hogy ne kelljen a diákhitellel eladósítani magukat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik számára alapvetés az, hogy egy olyan támogatás rendszerre van szükség a felsőoktatási
hallgatók  részére,  amely  kellően  differenciált,  ugyanakkor  megfelelő  nagyságú  ahhoz,  hogy  a
szociális  helyzetet  és  a  tanulmányi  eredményeket  figyelembe  véve  lehetővé  tegye,  hogy  a
hallgatónak ne kelljen eladósodni a tanulmányaik alatt. Mindezt azért tartom fontosnak lefektetni,
mert szeretik sikerként kommunikálni a diákhitel esetén azt, hogy az igénylők száma évről-évre nő.
Nézzünk  szembe  a  valósággal,  azért  veszik  fel  a  hitelt  a  diákok,  mert  valószínűleg  a  családi
támogatás nem elégséges a mindennapos költségeik fedezésére, és nem kapnak elég tanulmányi és
szociális támogatást a tanulmányaik alatt. A hitelfelvétel következtében pedig így egy komolyabb
adósággal kénytelenek kezdeni a nagybetűs életet.

Tisztelt Miniszter Úr!

Szeretném leszögezni,  hogy ebben  a  kérdésemben  nem a  diákhitelről  szeretnék  vitát  folytatni,
hiszen azt mi sem mondjuk, hogy arra ne lenne szükség jelen helyzetben. Ha ugyanis ez nem lenne,
akkor sok fiatal  el  se  tudna jutni  a  diplomáig,  és azzal  is  tisztában vagyunk,  hogy a feltételek
kedvezőbben a piaci kölcsönöknél. Ugyanakkor úgy gondolom, hogy közös célnak kellene lennie
annak, hogy fiataloknak ne kelljen ezt felvenniük, ne kelljen eladósítaniuk magukat.

A szociális és a tanulmányi ösztöndíjak elmúlt évekbeli növelése fontos lépés, jómagam és a Jobbik
is éveken át szorgalmazzuk ezt, ugyanakkor egyértelmű, hogy ez az emelés nem elégséges. Ha az
lenne, akkor nem vennének fel ennyien diákhitelt. Persze, ott van még a diákmunkát lehetősége, de
ez sokaknak nem is fér bele az egyetem mellett, ha pedig mégis, akkor a tanulmányi eredményeik



rovására mehet.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem, arra válaszoljon nekem, hogy mikor fognak kapni a fiatalok olyan mértékű támogatást,
hogy abból tudják finanszírozni a tanulmányaikat és a mindennapi megélhetésüket és nem lesznek
kénytelenek eladósítani magukat?

Várom érdemi válaszát!
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